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Van de voorzitter  

Beste KBO-leden,  

Allereerst wil ik u graag namens het KBO-bestuur een heel gezond en voorspoedig 2023 toewensen. 
Donderdag 12 januari jongstleden mocht ik met een aanzienlijk deel van onze leden het glas heffen op 
het nieuwe jaar. Graag wil ik u op de hoogte brengen van een aantal zaken die ik op die middag bespro-
ken heb. 

Het afgelopen jaar heeft een viertal besturen van de KBO-provincies te kennen gegeven dat ze het niet 
eens waren met het gevolgde beleid van KBO. U heeft daarvan kennis kunnen nemen in het november-
nummer van ons magazine. Tijdens een vergadering van KBO-Zuid Holland is gesproken over de situatie 
en heeft de directeur van KBO-PCOB mevrouw Ingrid Rep uitleg gegeven van de ontstane situatie. Naar 
aanleiding daarvan is er een uitgebreide discussie gehouden over de weg die de aanwezige verenigingen 
willen nemen. De meerderheid van de verenigingen hebben de wens te kennen gegeven op de ingesla-
gen weg verder te gaan. Dit betekent, dat er voor u geen veranderingen zullen zijn in de komende tijd. 
Op de lange termijn zal er gezocht worden naar een manier waardoor er meer samenwerking met ande-
re partijen kan ontstaan. We zullen de ontwikkelingen blijven volgen.  

Door de coronaperikelen zijn ook de besprekingen rond de samenwerking met de PCOB tot stilstand 
gekomen. Onlangs hebben de besturen van PCOB-Zuidplas en KBO-Nieuwerkerk opnieuw met elkaar 
gesproken over de samenwerking. We gaan de tot stilstand gekomen ontwikkelingen weer opstarten. 
We houden u op de hoogte van de ontwikkelingen.  

Nieuw in onze december 2022/januari 2023 nieuwsbrief is de jaarplanning voor 2023. U kunt daarin 
kennis nemen van de gewone “derde donderdagen” maar ook kunt u zien, dat er op de “tweede dins-
dag” activiteiten zijn gepland. Verderop in de nieuwsbrief vindt u informatie over de dinsdag in februari. 

Wat betreft de donderdag-activiteiten willen we laten 
weten dat - wat betreft koersbal - naar extra 
mogelijkheden qua aantal dagen gezocht wordt zodat het 
een zinvolle activiteit wordt voor onze gezondheid. 

Graag wil ik nog even wijzen op de extra informatie van 
de penningmeester die we afgelopen keer met de 
Nieuwsbrief hebben meegegeven. Dit betreft onze 
tarieven voor de contributie en een machtiging die u kunt 
afgeven aan de penningmeester om de contributie van 
uw rekening te incasseren. Als u het formulier 
kwijtgeraakt bent of niet ontvangen hebt, kunt u het 
alsnog bij de penningmeester aanvragen (voor 

telefoonnummer of mailadres zie laatste pagina van de Nieuwsbrief). 

Namens het SVO zijn de gesprekken met de politieke partijen weer opgestart en hebben we inmiddels 
met de VVD en CU/SGP gesproken. De andere partijen zullen we zo snel mogelijk aanspreken. 

Een hartelijke groet van uw voorzitter, 

Marcel de Groot 
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Spreuk van de maand februari 

"Doe wat je moet doen  

op het juiste moment  

dat het moet worden  

gedaan."   

LIEF EN LEED        
Jubilea en kroon-verjaardagen    

40 jarig huwelijk - robijn 
11-2-1983 F.F. Tio en A.P. Tio-Gillen  

 
70 jaar  
4-2-2023 de heer M.B. van Os  
80 jaar  
8-2-2023 mevrouw G.A. Vlieger-van Ingen  
10-2-2023 mevrouw F.M. Steens 
85 jaar  
1-2-2023 mevrouw A.L. Stoop   
90 jaar  
6-2-2023 mevrouw C. Stoorvogel    

Overleden 

Op 19 november 2022 
Mevrouw G. Duvalois-Vlig in de leeftijd van 83 jaar 
Op 2 december 2022  
De heer J. (Jan) Koolhaas in de leeftijd van 82 jaar 
Op 19 december 2022  
De heer P.J. (Piet) van Geest in de leeftijd van 93 jaar    

 

     Jarigen in februari 
1 Ria van Duinen-van der Wijst (1946) Jeannet Stoop (1938)   
4 Mat van Os (1953)     
5 Jacobus Blom (1949)     
6 Corrie Stoorvogel (1931)     
8 Marion Maarse-Teekman (1949) Peter Vroegh (1946)   Trudie Vlieger-van Ingen (1943)  
10 Riet Overgaag-van Rossen (1940) Francisca Steens (1943)   
12 Marijke Dijkhuizen (1947)  Anton Vorstenbosch (1932) Farley Tio (1955) 
13 Cyriel Triesschijn (1955)     
15 Elisabeth van de Heuvel-Stam (1935)     
16 Jan van Boheemen (1937)     
18 Wim Demand (1952)     
21 Piet van Roon (1942 )     
22 Ruud van der Pers (1946)     
25 Joop van de Hooven (1955)     
28 Tine Kortekaas (1946)     

 

In Memoriam Jan Koolhaas 1940 – 2022  
Op 2 december 2022 is de heer J. (Jan) Koolhaas overleden in de leeftijd van 82 jaar. Samen met zijn vrouw Pine 
werd hij in 2013 lid van onze KBO. Hoewel zij niet zoveel op onze activiteitenmiddagen kwamen, waren zij vaste 
bezoekers van onze Algemene Leden Vergadering. Jan had daarbij in de rondvraag meestal wel een positieve 
bijdrage. 
Voor 2019 en 2020 was Pine lid van de kascontrolecommissie en Jan had zich opgegeven voor 2021. Door ver-
schillende ziekenhuisopnames moest Jan het overlaten aan Ank Baas. 
Jan, we zullen je missen bij onze ALV en wensen Pine veel sterkte met dit grote verlies.  

Sjaak Zuidwijk   

 

KBO - Ontmoetingsmiddagen – elke 3e donderdag - Aanvang: 14:00 uur  
Koffie/thee met een koekje zijn gratis. De drankjes kosten € 1,= per stuk.    

 

Aankondiging activiteiten  
 Dinsdag 14 februari a.s. - Lezing over Oorlogszolders in de Breepleinkerk Rotterdam – zie pagina 5  
 Jaarlijkse Algemene Ledenvergadering op de 3e donderdag op 16 maart – zie pagina 5  
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Gaat de driewiel fiets Nieuwerkerk veroveren? 

 
Op 17 november stond onze Ontmoetingsmiddag in het teken van fietsen met een driewieler. 
Via een suggestie die ons was aangereikt door de landelijke KBO, waren we in contact gekomen met de firma 

Huka uit Oldenzaal in Overijssel. Zij maken fietsen met 3 in 
plaats van 2 wielen. Deze fietsen hebben zij ontwikkeld, 
omdat ouderen veel langer fit blijven en er graag op uit 
willen, maar dat op een gewone fiets niet meer durven of 
wegens kleine fysieke ongemakjes niet meer kunnen.  
Meneer Peter Nordkamp kwam met een autobusje met wel 
3 fietsen naar onze kerk. Het was een druilerige dag en ik liet 
hem de fietsen in de hal uitstallen. Dat gebeurde met eer-
bied, want het is ten slotte wel een kerk.  

Er kwam nog een meneer, de heer Nourdin Essalhi. Hij was van de firma Roerade uit Ommoord. Hij vertegen-
woordigde een fietsenzaak die de producten van Huka verkoopt en onderhoudt. Roerade is voor mensen uit 
onze omgeving kennelijk een begrip, want er sprongen al direct een 
man of drie op die zeiden dat ze wel eens een fiets bij hen hadden 
aangeschaft. Toch prettig als de wereld weer kleiner is dan je vaak 
denkt!  
Het was kennelijk een interessant onderwerp, want er waren wel 25 
mensen gekomen. Onder hen ook wat nieuwe gezichten en dat is altijd 
weer leuk. De heren waren deze keer in een groter aantal aanwezig dan 
we gewend zijn. Geheel overeenkomstig de verwachtingen met een 
onderwerp als dit!  
De heer Nordkamp hield een duidelijk en enthousiast verhaal over de 
voordelen van driewielers en nam ruim de tijd om op alle vragen in te 
gaan. Niet onbelangrijk was de vraag waar je zo’n fiets moet opbergen. 
Maar daar was bij het ontwerp van de fietsen rekening mee gehouden. Ze zijn zo smal dat ze altijd door een 
gewone deur kunnen! Dan moet het schuurtje of de hal wel groot genoeg zijn natuurlijk. Er waren best forse 
fietsen bij, maar eigenlijk ook best hele compacte. 

Meneer Essalhi van Roerade legde uit dat het erg belangrijk is dat je 
eerst veel modellen probeert, dus hij nodigde belangstellenden uit om 
vooral naar zijn winkel in Ommoord  te komen om te proberen en je 
goed te laten voorlichten. Er blijken heel wat typen fietsen met 3 diep-
wielen te zijn, in elk geval veel meer dan ik had gedacht! 
Toen was het speelkwartier. We mochten de drie fietsen in de hal be-
kijken, overal aanzitten en alles vragen. Vooral de KBO-mannen lieten 
zich niet onbetuigd en vroegen de heren hun hemden van hun lijven! 
Gelukkig werd het ook nog droog, 
dus de fietsen mochten mee naar 
buiten. Het was door de heren al 
aangekondigd, het is heel anders 

dan gewone fietsen, vooral om de bocht om te gaan. Het is niet zo zeer 
de breedte van de fiets als wel het feit dat je je niet moet bewegen 
wanneer je stuurt. Dat doe je op een gewone fiets namelijk wel, anders 
val je om. Dat kan bij een driewieler natuurlijk niet, dus gewoon 
rechtop zitten en sturen, was het devies. 
Ik heb het zelf geprobeerd en ze hadden gelijk. Maar het leerde snel en 
al gauw ging het prima! 
 
George Henkens 
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Terugblikken  

KBO kerstmiddag  

Op 16 december 2022 hadden we onze traditionele Kerstviering. Deze keer hadden we gekozen voor de op-
stelling die we de laatste jaren hebben gebruikt bij de High Tea, 
dus de kleine vergaderkamer met een deel van de kerkzaal voor 
onze H. Joseph. Hij kan ons dan gadeslaan terwijl wij ons zelf 
vermaken met elkaar, een arm om elkaar slaan als we denken dat 
dat nodig is, er zijn voor elkaar, want daar draait het bij ons om!  

We waren met velen, 38 senioren bijeen 
in een mooi in kerststemming gebrachte 
ruimte. Pastor Martens ging voor in een 
korte viering, die ons in de gepaste Kerst-
stemming bracht, want dat hoort toch 
centraal te staan. En dat lukte heel goed, 

zo rondom de prachtige Kerststal. We zongen wat liedjes samen, om vervolgens te vieren dat we met 
zovelen waren. 

Irene had met haar assistenten, Trudie, Marijke, Joke, Mariëlle, 
Corrie en Clemens weer voor een geweldige catering gezorgd en 
dat werd allemaal met veel egards uitgeserveerd. Ondertussen 
konden we luisteren naar de 
verhalen van elkaar, onze zorgen of 
blijdschap delen en mensen die 
voor het eerst bij ons waren het 
gevoel geven dat ze welkom waren. 

Deze Kerstviering was in nog een opzicht bijzonder. Het zou de laatste keer 
zijn dat  Piet van Geest onder was. Op één van de foto’s hierbij ziet u hem uit 
volle borst zingen, maar voor het laatst. Hij overleed op 19 december, 93 jaar 
oud. Hij moge ruste in Vrede.  

 

KBO Nieuwjaarsbijeenkomst  

Op 12 januari 2023 waren we weer bij elkaar, maar nu om elkaar voor het eerst in het nieuwe jaar te begroe-
ten. Je zag dat het zoenen in de afgelopen jaren een beetje uit 
zwang was geraakt. Toch viel me op dat er bijzonder hartelijk 
werd geknuffeld. Het was overduidelijk dat men elkaar graag 
weer zag. Onze voorzitter sprak ons toe op deze 
Nieuwjaarsbijeenkomst en bracht een toost uit op 2023. We 
wensen elkaar vooral het goede maar wij als ouderen realiseren 
ons ook wel dat zo’n nieuwjaar ook zorgen mee zal brengen. 
Gezondheid is iets wat 
minder wordt als je 

ouder wordt. Al is het niet bij jezelf, dan wel bij je echtgeno(o)t(e) of 
je beste vriend(in). Ik denk vaak: een goed jaar is het ook als je er 
van uit kan gaan dat er mensen om je heen zijn die op jou letten, je 
een arm bieden, een zakdoek aanreiken als het allemaal donker is 
en het leven niet meer naar je lijkt te lachen. We zijn er bij de KBO 
afdeling Nieuwerkerk aan den IJssel vooral voor elkaar en de 
Nieuwjaarsbijeenkomst bewees opnieuw de hartelijkheid en 
compassie die we met elkaar hebben. 
 

Laat ons jaar Gezegend zijn. 
George Henkens  
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    Wijziging statuten 

Beste KBO-leden,  
Tijdens de Algemene Leden Vergadering van  17 maart 2022 heb ik uw aandacht gevraagd  bij het agenda-
punt “toekomst” voor  de inwerkingtreding van de WBTR (Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen). Als 
gevolg hiervan moeten onze statuten worden gewijzigd. Daarom heeft u het afgelopen jaar - naast de inhoud 
van de oude statuten - steeds de tekst van de nieuwe statuten kunnen zien en beoordelen. Tot op heden 
hebben we nog geen kennis kunnen nemen van bezwaren uwerzijds.  
Ook is het de wens van het bestuur om onze naam te veranderen van afdeling Nieuwerkerk aan den IJssel 
naar Afdeling Zuidplas omdat Nieuwerkerk aan den IJssel geen zelfstandige gemeente meer is. 
 

Om de statuten te wijzigen zullen we ons moeten houden aan de regels van de oorspronkelijke statuten:  
Volgens artikel 20 lid 1 kan een wijziging van de statuten slechts plaatsvinden krachtens een besluit van de 
algemene vergadering met tenminste twee/derde van de uitgebrachte stemmen. Volgens lid 2 moet 
tenminste de helft van het aantal leden aanwezig zijn. Als dit aantal leden niet aanwezig is, bepaalt lid 3 dat 
er binnen drie maanden een nieuwe vergadering moeten worden uitgeschreven.  
 

De statutenwijziging wil het bestuur aan de orde stellen bij de volgende Algemene Leden Vergadering die op 
16 maart aanstaande zal zijn. Wanneer blijkt dat bij deze vergadering niet het vereiste aantal van de helft van 
het aantal leden aanwezig is, wil het bestuur diezelfde middag, na afloop van de vergadering een nieuwe 
Algemene Leden Vergadering houden waarin de statutenwijziging wederom aan de orde zal worden gesteld. 
Dan is de eis die lid  3 stelt, namelijk dat de helft van het aantal leden aanwezig moet zijn, niet meer van toe-
passing. Tot de statutenwijziging kan dan worden besloten met twee/derde van de uitgebrachte stemmen 
Na het besluit van de Algemene Leden Vergadering tot de statutenwijziging zullen de nieuwe statuten ingaan 
zodra de notariële akte bij de notaris is verleden.  
 

Indien u nog behoefte heeft om te reageren op de hierboven beschreven procedure, is hiervoor de gelegen-
heid tot de Algemene Leden Vergadering op 16 maart. 
 

Uw voorzitter, Marcel de Groot  
 

Dinsdag 14 februari lezing over Orgelzolders van de Rotterdamse Breepleinkerk 

(Onderduiken en overleven in WO II)  

Op dinsdag 14 februari zal ds. Anja Matser een lezing geven over een belangrijk stuk geschiedenis in Rotter-
dam in de Tweede Wereldoorlog.  
“Meer dan duizend dagen verblijven drie Joodse echt-
paren op de kleine zolders, aan weerzijden van het kerk-
orgel: Rebecca en Maurice Kool-Andriesse, Meijer en Ida 
Kool-Groenteman en Chaim en Fifi de Zoete-Polak.  
In januari 1944 komt er een zevende onderduiker bij als 
baby: Emile wordt geboren, zoon van Rebecca en 
Maurice. Allen overleven de oorlog dankzij de hulp van 
de kostersfamilie en het gezin van de dominee. Maar 
ook dankzij een Surinaamse oogarts die zich ontpopt als 
verloskundige en samen met de domineesvrouw helpt 
bij de geboorte van de baby.”   
Zo staat geschreven in de folder ‘Onderduiken en over-
leven in de Tweede Wereldoorlog’. Ds. Anja Matser is schrijfster van het gelijknamige boek ‘de Orgelzolders’. 
Zij geeft een boeiende lezing met uitgebreide uitleg over dit grimmige sprookje 
Inloop 13.30 uur met koffie of thee, aanvang van de lezing 14.00 uur. Toegang vrij.  Iedereen is welkom. 
Er is een pauze waarin u een drankje kunt bestellen à € 1  
Aanmelden is verplicht om voor een juiste opstelling in de Ontmoetingsruimte of kerkzaal te kunnen zorgen. 
Aanmelden bij Irene Vasterman kbo.nieuwerkerk@gmail.com  of 06-13745920  

mailto:kbo.nieuwerkerk@gmail.com


6 
 

 

Als spin in een web? 

Toen ik in de vorige Nieuwsbrief een (te) lang verhaal schreef over het wonen als oudere, was de aanleiding 
een zorgelijk artikel in de NRC van 5 november over het wonen in zorgvilla’s van commerciële 
zorgondernemingen. Na het inleveren van de kopij verschenen er meerdere verontrustende berichten over 
Orpea een Frans zorgbedrijf wat op omvallen stond en enorm veel van zijn beurswaarde verloor, kijk maar 
eens naar de grafiek hieronder. 
 

 
Niks ten nadele van commerciële bedrijven, maar let u vooral goed op met wie u in zee gaat! 
 
Bij het schrijven ontdekte ik ook hoe gecompliceerd de zorg in elkaar zit. Dat bedoel ik beslist niet negatief, 
het is natuurlijk ook gecompliceerd! De zorg die we ermee krijgen is bijzonder goed. Ondanks alle verhalen 
over wachtlijsten: als u wat overkomt wat meteen zorg vereist, dan komt die er, misschien weet u niet eens 
waar die vandaan komt. Zoals al laatst één van onze leden die te voet was en werd aangereden door een 
busje van een bezorgdienst. Direct naar het IJsselland Ziekenhuis, geopereerd en na 3 dagen lag ze in het 
Zorghotel van de Meander. Nu is ze gelukkig weer aan het herstellen. 
Als patiënt zit u in een web van veel partijen die voor u zorgen wanneer dat nodig is.  
 
Ik noem eens wat op: 

 De huisarts   De apotheek 

 De praktijkondersteuner  De Thuiszorg instellingen 

 De ouderenadviseur  De gemeente Zuidplas 

 Stichting ZO!  De winkel met hulpmiddelen 

 IJsselgemeenten  Het revalidatiecentrum 

 De zorgverzekeraar  Het zorghotel 
 
Ik dacht dat het een goed idee was eens te zien of ik de zorg met enige structuur kon opschrijven. Vooral 
voor hen die misschien nog niet veel zorg nodig hebben, maar dat komt misschien nog wel. Enige oriëntatie 
vooraf is dan wel fijn als u wilt voorkomen dat u wordt geleefd, wanneer u er aan toe bent. 
Ik maakte een afspraak met onze eigen KBO-Ouderenadviseur, Nathalie Klamer die ik in de Nieuwsbrief van 
september 2022 al aan u voorstelde. 
Ik was zo onbescheiden geweest ze bij mij thuis uit te nodigen op, wat later bleek, de eerste dag met ijzel te 
zijn, de dag na de Kerstmaaltijd, spekglad was het. 
Ze had me een paar uur daarvoor nog iets gestuurd wat afkomstig was van de Vierstroom, een brochure met 
de titel “Wegwijzer in de zorg (zorgwetten eenvoudig uitgelegd)”. Ik had nog geen tijd gehad om het te lezen 
toen Nathalie al voor de deur stond, maar ik dacht wel bij mezelf: “ik ben kennelijk niet de enige die behoef-
te heeft aan wat uitleg!”  
Het stomme is dat deze brochure op de website van de Vierstroom staat en als pdf is te downloaden, maar 
dan moet je dus wel een beetje de weg weten op internet en ik weet dat dat bij veel leden niet het geval is. 
Ik kan het natuurlijk ook niet zomaar overnemen in onze Nieuwsbrief, maar ik gebruik het wel als leidraad 
voor dit artikeltje. 
Toen het af was stuurde ik het naar Nathalie en die heeft me tal van verbeteringen aangedragen, zodat het 
net lijkt alsof ik er verstand van heb, maar dat is dus helemaal niet het geval. Met dit stukje is het nog niet af, 
want aan de Wet Langdurige Zorg (Wlz) ben ik nog niet toegekomen, dus er komt nog een vervolg.  
 
Eén ding heb ik geleerd, er zijn veel mensen die klaarstaan om ons op weg te helpen! Je moet alleen weten 
waar je ze vindt. Mijn advies: bel altijd naar de Ouderenadviseur van de Stichting ZO! Cherel Satijn en Anneke 
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Boersma, zij weten de weg in Zuidplas. In Zuidplas is het beleid dat senioren wanneer ze 75 jaar oud worden, 
benaderd worden met de vraag of ze belangstelling hebben voor een huisbezoek door een vrijwilliger. Die 
probeert uit te vinden of er een hulpvraag is of in de naaste toekomst kan worden verwacht. U hoeft niet op 
die uitnodiging in te gaan, maar als u dat wel doet komt u er achter hoe zorg in onze gemeente wordt 
geregeld. Ik vergelijk het met een consultatiebureau. Een vorm van preventieve zorg, om ons op weg te 
helpen. Maak er nou gebruik van! 
Wilt u daar niet naar toe, bel dan gerust Nathalie Klamer die als vrijwilliger bij onze lokale afdeling van de 
KBO, u graag een handje wil helpen bij de vragen die u heeft. Haar contactgegevens staan op de laatste 
bladzijde van elke Nieuwsbrief. 
 
Daar gaan we dan met eerst een stukje geschiedenis. 
Iedereen in Nederland heeft tegenwoordig verplicht een Zorgverzekering met tenminste het Basispakket. Dat 
heeft u vast niet allemaal uw hele leven lang gehad. Immers tot 2006 kenden we het Ziekenfonds, waarmee 
mensen tot een bepaald inkomen verzekerd waren van medische hulp. Boven dat inkomen diende je je zelf 
te verzekeren en daarbij bestond ook het mechanisme dat je je premie wat kon beperken door je voor 
bepaalde dingen niet te verzekeren of door een hoger eigen risico te kiezen. Zoals gezegd, dat is nu voorbij 
en we hebben allemaal een eigen zorgverzekering bij een maatschappij die je zelf mag kiezen en zelfs ook elk 
jaar kan veranderen. 
 

Vroeger dekte die verzekering vooral de Intramurale zorg, ofwel de 
zorg “tussen muren” dus in een ziekenhuis, verzorgingshuis of 
verpleeghuis. Zorg aan huis regelde je vroeger door je aan te sluiten 
bij een zogenaamde Kruisvereniging. Die had je per zuil, waarbij de 
Katholieke Kruisvereniging uiteraard het Wit-Gele kruis was, naar de 
kleuren van het Vaticaan. Nieuwerkerk was veel te klein voor 
kruisverenigingen per zuil, dus hier was de algemene 
kruisvereniging, het Groene Kruis actief. Het doel van deze 
Kruisverenigingen was professionele zorg aan huis te kunnen 
leveren. Je kon een beroep doen op de Kruisvereniging wanneer je 
daar lid van was. Jarenlang vervulde de Kruisvereniging een centrale 
rol in het maatschappelijk leven en zonder dat de overheid zich 

ermee bemoeide. 
Toen bij de overheid het besef groeide, dat het werk van de Kruisvereniging essentieel was om de kosten van 
de zorg in ziekenhuizen, verpleeghuizen en verzorgingshuizen te beperken, greep die in 1980 naar de macht 
over de Kruisverenigingen. 
De Kruisverenigingen die als geen ander kennis hadden van zorg aan huis, gingen gaandeweg op in wat we 
nu kennen als de Vierstroom, Parento of de Zellingen, die in onze regio zorg aan huis leveren. 
 
De Zorgverzekeringen vergoeden al lang niet meer alleen de zorg in huizen. Van veel waar vroeger (in elk 
geval bij mijn vader) een rekening op de mat viel, van de huisarts, apotheek, chirurg, gipskamer etc. zie je 
tegenwoordig bijna nooit meer een rekening. Degene die zorg aan u levert, declareert zijn kosten 
rechtstreeks bij uw zorgverzekeraar en u krijgt alleen een nota wanneer iets niet wordt vergoed of wanneer 
het onder uw eigen risico valt. 
 
Zorg nodig, wat dan? 
Wanneer u een ongeval heeft gehad of om een andere reden in het ziekenhuis belandt, zorgt een 
zogenaamde transferverpleegkundige ervoor dat u na het ziekenhuis verantwoord ergens anders heen kan. 
Dat kan zijn naar huis en dan zij regelt daar de benodigde ondersteuning, of naar een revalidatiecentrum of 
zorghotel. Een transferverpleegkundige is iemand die in dienst is van het ziekenhuis. 
De zorg die u hierbij ontvangt wordt betaald door uw zorgverzekering. Het kan zijn dat u voor hulpmiddelen 
een kleine eigen bijdrage moet betalen, maar aan de verpleging en persoonlijke verzorging zijn voor u geen 
kosten verbonden. Die zorg aan huis komt dan van een organisatie zoals de Vierstroom, de Zellingen of 
Parento. U ziet het: in dit soort acute situaties is alles voor u geregeld, eigenlijk heeft u er geen omkijken 
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naar. En dat is maar goed ook, want het is al moeilijk genoeg geweest  in zo’n ziekenhuis. Als het goed is, 
verdwijnt na verloop van tijd de zorgvraag. 
 

Wanneer u thuis woont en alles wordt een beetje minder dan komt er een moment dat hulp nodig is, hulp 
met het douchen, om steunkousen aan te trekken, om boodschapjes te doen etc. Hulp waarvan het meestal 
zo is dat die voor altijd of in ieder geval langdurig nodig is. Dan is er de Wet Maatschappelijke Ondersteuning, 
kortweg Wmo genoemd. De wet heeft tot doel mensen langdurig en zelfstandig thuis te laten wonen. Of u de 
zorg die u denkt nodig te hebben ook werkelijk krijgt beslist de gemeente. Dan moet er eerst een aanvraag 
komen. Die aanvraag doet u met een formulier van de Stichting ZO! Maar dat moet via de website, brrrr, 
moet je wel internet hebben. Je kan ook bellen, het nummer staat ook op hun website, hè jakkes, weer die 
website, zo schieten we niet op! 
Hieronder heb ik een fotootje gezet van wat u zou zien op hun website. 
 

` 
 

De Stichting ZO! is er om u te helpen, ook met het doen van de aanvraag, doe dat dus ook met hun hulp. Je 
hebt veel meer kans op succes en ze zijn ervaren in het doen van de aanvragen. Zij doen het vaak en weten 
daarom ook wat er zoal mogelijk is. Als u de gemeentegids in huis heeft, vindt u over de Stichting ZO! alle 
gegevens op bladzijde 35. Een onderdeel van de aanvraag is het zogenaamde keukentafelgesprek, dat is geen 
verzonnen woord, het is een echt begrip dat in heel Nederland wordt gebruikt. In dit gesprek wil men 
ontdekken wat u en uw naasten wel zelf kunnen bijdragen, om zo vast te stellen wat echt door de Wmo 
moet worden aangevuld. Ook de pot geld waaruit de Wmo wordt betaald, is niet oneindig groot en het is van 
belang dat we efficiënt met die middelen omgaan. Dan kunnen ook zo veel mogelijk mensen profiteren van 
deze voorziening. Daarom wordt ook elk jaar nagegaan of u de hulp die u vanuit de Wmo krijgt nog wel nodig 
heeft. Bij de meeste senioren wordt de zorgvraag niet minder maar eerder meer, dus er gaan wel stemmen 
op met deze controles te stoppen, maar zover is het nog niet. Als er eenmaal een Wmo toekenning is, is er 
ook een relatie ontstaan van u met een organisatie die zorg levert. Wanneer u minder zelf kan, zijn zij ook de 
aangewezen hulp bij het aanvragen van meer of andere hulp. 
Zoals gezegd loopt de Wmo zorg via de gemeente. Zij heeft contracten met zorgverleners en zij zorgt dat één 
van hen bij u komt wanneer de aanvraag is toegekend.  
Hulp vanuit de Wmo is niet helemaal gratis. Maar de kosten zijn heel beperkt. In 2022 bedroeg de bijdrage    
€ 19,- per maand. Hiervoor kon het ook zijn dat bij u een complete traplift werd geïnstalleerd, zoals bij 
Jeannet Stoop. In 2023 wordt de eigen bijdrage aangepast om ervoor te zorgen dat mensen met een volle  
beurs meer gaan betalen. 
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Hulp vanuit de Wmo is niet helemaal gratis. Maar de kosten zijn heel beperkt. In 2022 bedroeg de bijdrage 
€ 19,- per maand. Hiervoor kon het ook zijn dat bij u een complete traplift werd geïnstalleerd, zoals ik in de 
Nieuwsbrief  van juli/augustus 2022 beschreef. In 2023 wordt de eigen bijdrage aangepast om ervoor te 
zorgen dat mensen met een volle beurs meer gaan betalen. 
 

U kunt een Wmo toewijzing ook als een som geld laten komen. Dat noemen we een PGB, een 
PersoonsGebonden Budget. U krijgt die voor de zorg die u heeft aangevraagd, maar hoe u die besteed mag u 
zelf weten. Maar, u moet het later wel verantwoorden, dus een hele administratie voeren dat u het gegeven 
geld goed heeft besteed. Dat kan een hele last zijn en het is dus niet voor iedereen geschikt. Maar u heeft 
wel de vrijheid zelf te kiezen wie wat bij u doet. 
 

Tot zover het eerste deel over het web van de zorg. 
George Henkens  

 
 

Van de penningmeester 

Degenen, die mij een machtiging hebben gegeven om de jaarcontributie KBO te incasseren kunnen rond 25 

januari 2023 verwachten dat het bedrag van € 25 of €40  van hun rekening wordt afgeschreven. Als 

betalingskenmerk gebruik ik uw lidnummer, voorafgegaan door 55000. 

 Sjaak Zuidwijk,    
penningmeester   
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Calamiteitenzender 

 
Uw bestuur van de KBO afdeling neemt deel aan een 6-wekelijks overleg op het Raadhuis, waarbij ze ver-
gadert met de besturen van de PCOB en de SAZ. Dit collegiaal overleg gaat door het leven onder de naam 
SVO (SamenwerkingsVerband Ouderenbelangen). Bij deze vergadering is meestal één van de wethouders 
aanwezig, meestal Daan de Haas, die de ouderen in zijn portefeuille heeft.  
 
We hebben de laatste jaren onder meer aandacht gevraagd voor: 

 een veilige openbare ruimte, ook voor ouderen met een rollator of met verminderd gezichts-
vermogen,  

 we hameren op het beschikbaar blijven van gemeen-
telijke informatie op papier, waardoor ouderen 
zonder internet worden bereikt, 

 we onderhouden contact met de nieuwe Stichting ZO! 
en vragen aandacht voor een efficiënte aanpak van de 
wachtlijsten,  

 het initiatief voor een Knarrenhof, waardoor de 
initiatiefnemers nu weer in gesprek zijn met B&W, 

 Manifest 2.0 in gesprekken met de politieke partijen, 

 het optrekken van de inkomensgrens voor het ver-
krijgen van energietoeslag, 

 de lokale omroep. 
 
Dit laatste deden we onder meer om het College te wijzen op de enorme teruggang in kwaliteit na het over-
brengen van de Lokale Omroep voor de gemeente Zuidplas van de LON naar de Goudse organisatie 
Dichtbijhetnieuws. Bovendien is deze zender niet met een normale radio te ontvangen, alleen met een DAB+ 
toestel. DAB+ staat voor Digital Audio Broadcast en dat houdt in dat je er internet voor moet hebben. Veel 
ouderen hebben dat niet en luisteren naar een radio die zijn signaal uit de lucht of van een kabel haalt. Het 
College heeft hier wel aandacht aan geschonken, maar blijkt niet over instrumenten te beschikken de nieuwe 
organisatie te dwingen tot verbeteringen. 
 
Eén van de redenen om zo aan te dringen op een ontvangst voor iedere burger is dat wij meenden dat deze 
zender ons ook moet waarschuwen voor calamiteiten en ons in die gevallen moet voorzien van informatie.  

 
Nu is gebleken dat dit niet juist is. De zogenaamde 
Calamiteitenzender voor Zuidplas is niet de lokale omroep 
maar Radio West. 
Het is uiteraard heel belangrijk dat wij allemaal goed op de 
hoogte zijn waar we - in het geval van een calamiteit - onze 
informatie kunnen krijgen.   
 

  
Radio West (op frequentie 89.3 FM) is de officiële Calamiteitenzender van de regio’s Haaglanden en 
Hollands Midden. Als de sirene gaat of er een NL-alert op je telefoon binnenkomt, informeert de overheid 
via Radio West over de ontstane situatie en geeft eventuele instructies over wat je het best kunt doen. 
 
George Henkens 
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Natte voeten 

In de Nieuwsbrief van september 2020 schreef ik al eens iets over de plassen die nu ze zijn drooggelegd en 
tegenwoordig onze leefomgeving vormen. Het zal wel komen, omdat ik een civiel ingenieur ben en daarom 
wat verstand heb van de bodem en water, dat mijn aandacht wordt getrokken als er iets wordt geschreven 
over de bodem en water en zeker als dat in onze buurt is.  
Zo stond in het Algemeen Dagblad van 2 december de kop: 

“Waterpeil kan niet verder omlaag” 
Eronder stond het linker plaatje hieronder en ik dacht, “hé dat is hier vlakbij, dit moet ik even lezen.” 
In het artikel legt de Dijkgraaf van het Hoogheemraadschap Schieland en de Krimpenerwaard (HHSK) uit dat 
men stopt met het verlagen van het grondwater in het Restveen gebied.  
 

  
 

Uit het bijschrift bleek dat het om het gebied gaat dat hier Zuidoost heet. Als je het goed bestudeert blijkt 
het te gaan om het gebied rechts naast de A20 wanneer je naar Gouda rijdt. Met wat zoeken vond ik dat het 
rechterkaartje er eigenlijk bij hoorde en dan zie het al wat nauwkeuriger, maar nog niet nauwkeurig genoeg. 
Dus nog verder gezocht en dat leidde tot het plaatje hieronder. Eindelijk duidelijk over welk gebied het 
precies gaat. 
Het gebied loopt van de 2de Tochtweg tot aan de 5de Tocht, rechts van de A20 tot de Ringvaart. 

Het artikel vertelt dat het Hoogheemraad-
schap heeft besloten het waterpeil in dit 
gebied niet meer aan te passen wanneer dat 
door de bodemdaling nodig is. Als je na-
denkt dan kun je je voorstellen dat wanneer 
de bodem daalt en het waterpeil gelijk blijft, 
het deel grond wat droog blijft, kleiner 
wordt. De grond waarop je staat wordt dan 

dus natter. De sloot om mijn huis ligt 30 cm lager dan het 
gras en als ik in het gras sta, voel je zompige grond waarbij 
elke stap die je zet een flinke afdruk achterlaat en de grasmaaier trekt diepe sporen. Als het regent is er ook 
maar zo’n 30 cm droge grond beschikbaar om het regenwater op te nemen. Er staan dus heel snel plassen op 
het gras, zodat ik wel eens eendjes op mijn grasveld zie zwemmen! 
Voor het grasland van een veehouder is een drooglegging van ongeveer 60 cm gewenst. Koeien zakken met 
hun poten dan niet te diep in de grond en een trekker met brede banden kan fatsoenlijk met een wagen het 
hooi van het veld halen. Wordt het minder dan 60 cm dan wordt het land steeds slechter begaanbaar en het  

sloot

/ 

maaiveld 
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vee trapt het gras bovendien helemaal kapot. Als de Dijkgraaf dus zegt dat hij het waterpeil niet meer 
aanpast is dat dus heel slecht nieuws voor veehouders in dit gebied. 
 

Waarom gebeurt het dan? 
Hieronder is het gebied van de Zuidplaspolder afgebeeld waarin ook het Restveen is gelegen. Het is moeilijk 
te lezen in een zwart wit afdruk, maar ik heb een 1 geschreven in een vlakje waar volgens de legenda nu nog 
meer dan 4 m veen aanwezig is. Je moet bedenken dat dit gebied tot 1874 een grote plas was en er al 4 m 
veen was weggehaald. Kennelijk was er dieper nog meer veen, maar het was waarschijnlijk het niet goed 
mogelijk om dat naar boven te halen. 
Nadat de polder droog was gemalen droogde de toplaag uit. Nu heeft veen de vervelende eigenschap dat er 
dan vrijwel niets meer van overblijft. Veen bestaat niet voor niets uit plantenresten. De bodem klinkt in en 
het maaiveld daalde. Dat leidde tot natte voeten net als in mijn tuin. De oplossing is, water wegmalen en dat 
gebeurde ook.  
 

 
 

Dit proces kan eindeloos doorgaan, zeker wanneer er veel veen is. Er is becijferd dat we in 2050 dan 50 cm 
bodemdaling tegemoet kunnen zien. Dat speelt dus vooral daar waar de bodem nog veel veen bevat het 
Restveengebied. Ogenschijnlijk lijkt er niets te veranderen, want je houdt de drooglegging zo mooi constant, 
maar in absolute zin zakt de waterstand en ook het maaiveld. 
 

Waarom is het onwenselijk hiermee door te gaan? 
De gebouwen in dit gebied staan allemaal op palen, de nieuwste op betonpalen, oudere op houten palen 
soms met een opzetter van beton. Een daling van het grondwaterpeil is een probleem voor houten palen, 
want dat houten palen niet droog mogen vallen, weet natuurlijk elke Nederlander. Dus dat is wel een grens 
om in de gaten te houden. 
Als het maaiveld zakt, blijft je huis op z’n plek, maar het terras en de riolering zakken wel. De gevolgen 
daarvan kennen we allemaal, met als (volgens mij) meest vervelende consequentie een afgebroken riolering, 
die stank en niet te vergeten de dure reparatie! 
In het dorp is deze bodemdaling niet het gevolg van het uitdrogen van veen. Daar is het een gevolg van het 
feit dat we voordat we bouwen eerst een enorme laag zand aanbrengen. Dat zand ligt op grond die bestaat 
uit veen en klei en die wordt onder dit extra gewicht in elkaar gedrukt. Dit aanbrengen van zand noemen we 
voorbelasten en is fijn voor de bouwers om te kunnen bouwen. Helaas houdt het inklinken van de 
onderlagen niet op na het in gebruik nemen van het huis. Het blijft doorgaan en de bewoner doet er 
vervolgens nog meer grond op als hij zijn terras ophoogt.   
Gevolg: nog meer zakking van je terras! 

1 

1 
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Advies: doe dit niet meer. Hoog op met licht materiaal zoals blokken piepschuim of lichte korrels. Daarop kan 
een dunne laag zand.  
 

Nu weer terug naar het hoofdonderwerp. 
Voor het treinspoor in dit gebied is een bodemdaling ook vervelend, vooral als de trein over een brug moet. 
Die brug is gefundeerd op palen en zakt niet. De spoordijk waarop de rails liggen zakt natuurlijk mee met de 
bodemdaling en dan ontstaan niveau verschillen in het spoor. Die overgangen kennen wij automobilisten wel 
als we met de auto over een duiker onder de weg rijden. De duiker is niet gezakt (paalfundering) maar de 
weg wel. Een aardig voorbeeld zit in de Abraham van Rijckevorselweg richting Capelle aan den IJssel tussen 
de slachterij en de Scheve Overweg, let maar eens op de volgende keer dat u daar rijdt. Een trein kan echt 
niet met 120 km/h over zo’n ribbel denderden. 
 

Maar er is nog een reden. Dat is het voorkomen van het opbarsten van de polder. 
“Hè wat is dat nu weer?” hoor ik u denken. 
De bodem van de polder bestaat uit veen en klei en dat ligt op een dikke laag zand. Dat zand bevindt zich 
zo’n 10 m onder het maaiveld en dat is de laag waarin we onze heipalen slaan. In de zandlaag zit water wat 
als het ware is afgesloten door de laag klei en veen erboven. Dat geheel zorgt ervoor dat het water in de 
zandlaag niet naar boven kan. Dat is maar goed ook want in de Zuidplas is dat diepe water van slechte 
kwaliteit, er zit bv veel ijzer is. Als we dat afsluitende pakket te veel aanpakken, omdat we er een sloten in 
graven en er water uitpompen, kan het diepe water wel naar boven en ontstaat het gevaar van opbarsten 
van de bodem. Het diepe water komt dan naar boven en afgezien dat hiervan de kwaliteit slecht is, de 
toestroming van dit water is niet te beheersen, het blijft maar toestromen. Dat opbarsten zie je al wanneer 
een wel ontstaat, dat is heel plaatselijk, maar die is ook niet te dichten.   
Die wellen bestaan nu ook al in dit gebied. Zo schreef ik in de Nieuwsbrief juli/augustus 2021 waarin ik Rien 
en Lida van Dijk liet vertellen over hun veehouderij, dat Rien de melkbussen met melk bewaarde in een wel 
totdat de melkwagen ze kwam ophalen. Het water in de wel kwam uit het diepe zandpakket en was constant 
8 graden koel. 
Wanneer de toplaag te dun en dus te licht wordt, komt het diepe water ongecontroleerd naar boven en 
verwoest door de slechte kwaliteit het oppervlakte water. De plekken waar het nu het dunste is zijn de 
eerste plaatsen waar dit zal gebeuren. En het is het dunste op de plekken waar grond is weggegraven voor 
sloten.   
 

Toen ik besloot dit stukje over het Restveen gebied te schrijven ging ik eens langs bij Rien van Dijk die aan de 
2de Tochtweg woont. Ik dacht, hij moet dit allemaal wel van heel nabij meemaken. Zijn zoon Rieno was ook 
gekomen, hij heeft een paardenpension iets verder op.  
Rien vertelde meteen dat hij aan de goede kant van de 2de Tochtweg woont. Het Restveen gebied begint aan 
de andere kant van de weg! Hij vertelde dat zijn landerijen wel een 0,5 m hoger liggen dan aan de andere 
kant van de weg en de grond is er ook wat harder. Daarmee bevestigde hij dat hij eigenlijk net naast het 
Restveen gebied woont en boerde. Rieno wees naar een schuur achter het huis die ook echt wat hoger ligt 
dan het huis van  Rien. Daar ligt een soort zandrug. 
Ik herinner me wel eens gelezen te hebben dat na het droogleggen van de polder in 1874 er stukken waren 
land die gemakkelijk droogvielen (aan de kant van Zevenhuizen en Waddinxveen) en stevig waren maar ook 
stukken die heel zacht bleven, dat was het zuidelijke deel: het Restveen gebied. 
Zowel Rien als Rieno vertellen van het bouwrijp maken van de wijk Westergouwe waar enorme 
hoeveelheden zand zijn aangebracht op slappe grond. Door het opbrengen daarvan werd de druk op de 
veenlagen vergroot en het water eruit geperst. Het leidde ertoe dat in de sloten van het Restveen gebied het 
water troebel werd. De druk die ze in Westergouwe aanbrachten verhoogde ook de druk in het grondwater 
in het Restveen gebied.  
 

Het is eigenlijk best een heel verdrietig verhaal. Niet als je hobby boer bent of een huisje hebt in het 
Restveen gebied. Waarschijnlijk woon je straks in een natuurgebied. Maar wanneer je je brood moet 
verdienen met vee en kaas maken, moet je nu afwachten hoelang je nog met goed fatsoen je je land kan 
gebruiken om je vee te weiden en hooien. Des te schrijnender wanneer je met het oog op de toekomst grote 
investeringen hebt gedaan. Ik hoop dat de bodemdaling heeeel langzaam gaat en ze daar nog lang met droge 
voeten door de graslanden kunnen lopen! 

George Henkens  
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Toen Post NL nog PTT was   

Al geruime tijd geleden (mei 2021) heb ik over de Fam. Van Boheemen in de 
Nieuwsbrief geschreven. Dat gebeurde aan de hand van een gesprek wat ik 
met Gerard had. Later heb ik Gerard nog eens ten tonele gevoerd als één van 
de zingende KBO-ers. Zo komt het dat ik Gerard al een tijdje ken en ook wel het één en ander van hem weet. 
Al die tijd heb ik in mijn hoofd gehad nog eens met hem te praten over de post in Nieuwerkerk, want Gerard 
werkte van 1967 tot 1995 bij de PTT. 
Steeds kwam er wat anders voorbij, maar op 9 januari zat hij dan eindelijk tegenover me en had ik de kans 
hem het hemd van het lijf te vragen. Ik had Gerard kennelijk niet erg goed uitgelegd waarover ik wilde 
praten, want al snel maakte hij de opmerking: “ik dacht dat je het me wilde hebben over de dingen die ik als 
postbode had meegemaakt, mooie verhalen en zo.” “Nee, zei ik, ik wil juist eens horen hoe het kwam dat je 
bij de Post kwam en hoe dat werd georganiseerd. Dat andere komt misschien daarna nog wel.” Gelukkig 
vond hij dat ook goed! 
Zoals ik al in de Nieuwsbrief van mei 2021 had geschreven werkte Gerard (met zijn broer Jan) aanvankelijk bij 
Carrosseriebedrijf van der El aan de ’s-Gravenweg. Hij vertrok daar in 1963 om in 1967 door een postbode te 
worden gepolst of hij geen zin had om postbode te worden. Eigenlijk moet ik schrijven Postbesteller, want je 
bestelt de post. Maar iedereen heeft het altijd over de postbode dus dat houd ik hier aan. Nieuwerkerk is in 
1967 net wat aan het groeien, maar nog maar een schim van wat het nu is. Aan Dorrestein wordt gebouwd, 
maar voorbij de Bachstraat zijn alleen weilanden. De lage flats bij de Hoeksteenschool en de Muziekschool 
zijn er al wel. Het Postkantoor staat aan het plantsoen van de Irenestaat. De kantoorhouder zit achter het 

loket en diens echtgenote werkt ook 
flink mee in de zaak. Zij zorgt voor het 
bezorgen van telegrammen en 
expresbrieven.  
Gerard solliciteert en wordt 
aangenomen. Uiteraard, want Gerard is 
een blozende gezonde man die in het 
dorp is geboren als boerenzoon en dus 
vroeg opstaan en werken in weer en 
wind zijn voor hem niet nieuw. Hij is dan 

27 jaar, getrouwd en  woont met Erna aan de Zuidplasweg. 
Gerard vertelt: Er waren 7 wijken en 8 postbodes. Er werd één reserve aangehouden. Aanvankelijk is Gerard 
die reserve. De dienst begon met het legen van de brievenbussen. 2 postbodes moesten dat doen. Er zat niet 
veel post in die bussen, maar je moest het wel om 5:15h doen. Om 5:30h kwam een autootje uit Gouda met 
de post voor Nieuwerkerk. Die bracht een zak of 10 post. Dat waren brieven maar ook allerlei pakketten. Die 
pakketten waren veelal voor de winkeliers. De post uit de brievenbussen werd grof gesorteerd en samen met 
de pakketten, die de dag ervoor op het postkantoor waren afgegeven, werd dit meegegeven met het PTT 
autootje op zijn terugweg naar Gouda.  
Inmiddels waren alle bestellers begonnen met het sorteren van de post, eerst voorsorteren, dan sorteren, 
zodat alles op de juiste volgorde in de fietstassen kon worden gestouwd. Achterop tassen en voorop ook, 
want anders kon je het niet meenemen. Het kwam regelmatig voor dat het niet paste. Dan werd het tweede 
deel ergens in je wijk afgeleverd en kon je het daar in je inmiddels lege tassen stoppen. Elke dag draaide je 
een andere wijk. “Zo leerde je het dorp en de bewoners goed kennen!” 
roept Gerard lachend. Om ongeveer 9:00h was het sorteren voltooid en 
sprong men op de fiets. Iedereen natuurlijk in een keurig uniform, met das 
en pet. Gerard zegt: “goeie spullen met een winterbroek en een zomerbroek 
allemaal van de PTT. Je fiets was wel van jezelf daarvoor kreeg je 
fietsengeld.” Dat vind ik dan wel weer raar, zo’n belangrijke schakel in de 
bezorging is dan niet van de PTT.  
De wijken in de bebouwde kom, dus het dorp, Dorrestein en een deel van de 
’s-Gravenweg, kregen 2 keer per dag post. Met deze wijken was je ook al om 
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12:00h klaar. Maar als je de wijk had waar Ver Hitland toe behoorde was je pas om 15:30h terug! En denk 
erom alles op de fiets en bij weer of geen weer. Als ik Gerard vraag of hij ooit in de sloot is gegleden of 
andere ongelukken heeft gehad, zegt hij: “Nee, hooguit een lekke band. Dan  moest de fiets op de kop 
worden gezet en dan de band repareren.” Mij lijkt dat nog best een hele onderneming, met die volle tassen 
en je krijgt natuurlijk ook nooit een lekke band bij stralend weer maar wel bij regen of wind. 
Er was ook nog middagpost en ergens achter in mijn hoofd herinner ik me dat nog wel. Gerard: “Met de 
autobuslijndienst van Van Gog kwamen er om  14:30h ongeveer 2 zakken post. Alleen de post die voor de 
bebouwde kom was en waarvan de postbodes immers al terug waren, werd die middag nog  bezorgd. De 

brievenbussen werden ook nog een keer geleegd en grof gesorteerd. Met alle pakketjes 
werden zo ongeveer 4 zakken gevuld en die werden dan in het bushokje bij het station gezet 
en iemand wachtte totdat de bus van Van Gog langskwam. De zakken werden in de bus gezet, 
waarbij de zak met waardevolle post goed werd weggestopt. Nou dan was de werkdag voor 
de postbode ongeveer om, je had dan van 5:15h tot 18:00h gewerkt. Elke dag opnieuw, om de 
zaterdag moest je ook werken. “Prachtig werk!” roept Gerard, “je maakte van alles mee, maar 

ja dat wil jij nu niet horen.” “Nee niet nu, later” zeg ik. 
Ik vraag of hij ook wel eens post meenam uit het buitengebied waar geen brievenbussen waren. Ja natuurlijk. 
Ik begrijp vervolgens dat het vak van postbode veel meer inhield dan alleen post bestellen. Als je in het 
buitengebied kwam, wilde men niet alleen post meegeven, maar ook postzegels of briefkaarten kopen en dat 
had hij allemaal bij zich. “En kwitanties uitschrijven” zegt Gerard. “Ho”, zeg ik “wat bedoel je nou?” Hij vertelt 
een ingewikkeld, maar wel bijzonder interessant verhaal, wat ik hier niet ga opschrijven, maar bewaar voor 
een volgende keer. Kennelijk werden er in die tijd veel betalingen via de postbodes verzorgd. De Post- 
Cheque- en Girodienst was toen pas net begonnen. 
 
De postbodes hadden dus vooral in het buitengebied veel contact met de mensen. Toen in 1975 de PTT 
besloot dat iedereen waarvan de voordeur meer dan 10m vanaf de trottoirband was, een buitenbus moest 
plaatsen, leidde dat tot enorme weerstand. Uiteraard van de bewoners, maar ook van de postbodes. Het 
onderlinge contact was in één klap weg. Als postbode was je nu veel sneller klaar en dat loste de PTT Directie 
op door de postboden veel meer adressen toe te delen, soms van wel 200 naar 300! 

 
Nieuwerkerk groeide ondertussen en 
er kwamen steeds meer postbodes, het 
kantoor aan de Irenestraat werd 
verruild door een houten gebouw (een 
voormalige kleuterschool) aan het 
Alexanderpad. Gerard werd 
groepsleider en in plaats van te fietsen 
moest hij achter een bureau zitten. 
Uiteindelijk gaat Gerard met pensioen 
in 1995, na 28 jaar te hebben gewerkt 
bij de Post. De Zuidplas is dan al jaren 
klaar en het kantoor zit in de Reigerhof. 
De fiets is er nog wel, maar autootjes 
en karren zijn nu ook beschikbaar. Dit 

is nu ook al weer bijna 30 jaar geleden, maar dat voelt wel een beetje modern aan.  
Ik kijk nu met veel respect naar het werk in de beginjaren van Gerard. Ik heb me nooit gerealiseerd dat de 
Postbode in een dorp een veel grotere rol vervulde dan alleen post bestellen. In de tijd waarover ik hier 
schrijf, woonde ik in Wageningen, best een flink stadje, mijn vader gebruikte de giro en de postbode kwam 
alleen brieven bezorgen, veel meer dan zoals dat nu gebeurt. Het werk was vroeger veel afwisselender en 
ook flink ingewikkelder. “Je fietste bovendien wel eens met zo’n hfl 600,- in je zak”, vertelde Gerard “en dat 
was toen een maandsalaris!”  
 
Volgende keer over het andere werk van de postbesteller en vast ook een anekdote van Gerard. 
 
George Henkens   
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Pr. Alexanderlaan 98  
2912 AM  Nieuwerkerk a/d IJssel  
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George Henkens  
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Irene Vasterman   
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Verzoek:  
gelieve wijziging in uw gegevens 
door te geven aan de leden-
administratie. 

website:  www.kbozuidplas.nl 
e-mail: kbo@kbozuidplas.nl  

Kopij Nieuwsbrief 

De redactie van de 
KBO Nieuwsbrief 
ontvangt uw stukjes 
met wetenswaardig-
heden graag.  

HULP BIJ BELASTINGAANGIFTE / ADMINISTRATIE (HUBA) 

HUBA   
Nathalie Klamer  
Uilendaal 39  
2912 RG Nieuwerkerk a/d IJssel  
mobiel: 06-48861230 (woe.+vrijdag) 
nklamer@live.nl 

 

HUBA  
Rennie Valentijn 
Dalkruid 5  
2914 BD  Nieuwerkerk a/d IJssel  
mobiel: 06-43466100 
rennie.valentijn@ziggo.nl 

 

 

De volgende Nieuwsbrief met nr. 3 (maart) mag u rond 
28 februari 2023 verwachten.  

Kopij voor die editie s.v.p. inleveren vóór 16 februari.  

Verschijningsdata 2023:  
April – nr. 4 – 28 maart  
Mei – nr. 5 – 2 mei  
Juni – nr. 6 – 6 juni  
Juli/Augustus – nr. 7/8 – 4 juli  

 

KBO - Ontmoetingsmiddagen – elke 3e donderdag, 
aanvang 14:00 uur: 16 mrt ALV, 20 apr., 18 mei, 15 juni    

Zet u deze dagen alvast in uw agenda, dan vermijdt u 
dubbele afspraken!  

KBO afdeling Nieuwerkerk aan den IJssel  
jaarcontributie 2022  
* € 25,= alleenstaand  
* € 40,= 2 personen op hetzelfde adres 
Als u een machtiging heeft gegeven,  is de contributie 
voor 2022 rond 25 januari afgeschreven. 

bankrekeningnummer    
NL76 RABO 0345 2771 71  
t.n.v.  KBO afdeling Nieuwerkerk aan den IJssel 

Aanmelden voor activiteiten:  
per mail: kbo@kbozuidplas.nl  
of telefonisch bij het bestuur.  
Redactie Nieuwsbrief – kbo@kbozuidplas.nl  
George Henkens en Irene Vasterman  

Meld uw e-mail adres aan ons. U krijgt de Nieuwsbrief dan ook in kleur via de mail en bent nog sneller op de hoogte van het nieuws in 
uw KBO afdeling. Aanmelden kan via e-mail adres: secretaris@kbozuidplas.nl  
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